
Protokół nr XXIV/2016 

 

z sesji  rady Gminy Opatów odbytej dnia 13 września 2016 roku 

 

w sali remizy OSP w Iwanowicach Dużych 

 

 

 

Godzina rozpoczęcia 14
00 

 , godz. zakończenia 17
00

 

 
 

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych 

 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Wójt Gminy          -  Bogdan Sośniak 

 

2. Skarbnik Gminy    - Zbigniew Kowalik 

 

3. Sekretarz Gminy    - Jerzy Szyja 

 

4. Radny Powiatu       - Jerzy Kiepura 

 

5. Radny Powiatu       - Tomasz Jeziorski 

 

6. Radca Prawny         - Wanda Balas 

 

7. Sołtysi wg listy obecności załączonej do protokołu 

 

8. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

 

 

Lista obecności  radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

 

 

Porządek obrad 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

 

2. Przedstawienie porządku obrad    

 



 3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28.06.2016r i 20.07.2016r 

 

4.Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności między sesjami 

 

5.Podjęcie uchwał w sprawie 

 

a. zmian w budżecie na 2016r 

 

b. udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego  

 

c. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Opatów na lata 2015-2022 

  

d. przystąpienie Gminy Opatów do Stowarzyszenia ds. Rozwoju     Społeczeństwa  

 

Informacyjnego Subregionu Północnego Województwa Śląskiego 

 

e. zmiany uchwały Nr 96/XXII/2016 z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie wzoru  

 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

 

przez właścicieli nieruchomości , na których zamieszkują mieszkańcy oraz  

 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji  

 

elektronicznej 

 

f. przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

 

przestrzennego obszarów położonych w gminie Opatów 

 

g. przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

 

przestrzennego obszarów położonych w gminie Opatów 

 

6.Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów 

 

7.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów 

 

8.Sprawy bieżące 

 

9.Zakończenie XXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów 

 

 

 

 



 

Przebieg posiedzenia: 

 

 

Ad-1 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał  

 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności  stwierdził prawomocność sesji. 

 

 

Ad-2 

 

Na wniosek Przewodniczącego Rady,  porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad-3 

 

Protokół z sesji Rady Gminy  z dnia 28.06.2016r. został przyjęty jednogłośnie , bez 

uwag. 

 

Protokół z sesji Rady Gminy  z dnia 20.07.2016r. został przyjęty jednogłośnie , bez 

uwag. 

 

Ad-4 

 

 W punkcie tym przybyły na posiedzenie radny Powiatu Tomasz Jeziorski  

 

 poinformował  ze 13 września  na sesji Rady Powiatu w Kłobucku  poruszono  

 

problemy Kłobuckiego ZOZ-u. Wynikła sprawa szpitala w Krzepicach. Szpital ten 

 

 nie podpisał kontraktu na prowadzenie oddziału geriatrycznego. Na działalność w 

 

 tym zakresie   z placówką nie podpisano kontraktu z Narodowym Funduszem  

 

Zdrowia . Żeby utrzymać szpital kasę musiałby  wyłożyć powiat. 

 

 

Radny Powiatu Kiepura Jerzy  powiedział  że została wykonana dokumentacja  na  

 

budowę chodnika w Zwierzyńcu Pierwszym. 

 

Przyznana została  dotacja  na dofinansowanie urządzeń  melioracyjnych w   gminie  

 

Opatów w kwocie 6 tysięcy złotych. 



 

W służbie zdrowia  szykuje się wiele zmian, trwają konsultacje  nad nowym 

 

 systemem kontraktowania szpitali. 

 

Nie ma  aktualnych informacji w sprawie likwidacji szpitala w Krzepicach, trwają  

 

konsultacje i rozmowy. 

 

Radny Andrzej Zalski – zapytał czy do Rady Powiatu został udostępniony protokół 

 

 audytu ZOZ Kłobuck 

 

Radny Powiatu Kiepura Jerzy odpowiedział  to tylko były rozmowy; protokołu  

 

audytu nie było. 

 

 

Informacja Wójta  Gminy:  

                                                                                                                                              

- budowa kanalizacji sanitarnej w Iwanowicach Dużych w ramach  Inwestycji  

 

terytorialnych – ogłoszony został  konkurs w sprawie wyłonienia firmy do  

 

opracowania i prowadzenia  wniosku - termin  do 31 października 2016 roku.  

 

 

Inwestycje w trakcie realizacji 

 

1.Wodociąg Walenczów , ul Zakrzewska- projekt budowlany w uzgodnieniu. 
 

2.Wodociąg Zwierzyniec Drugi  Kleć -  w trakcie opracowania  mapy syt.- wys. do  

 

celów projektowych. 
 

3. Kanalizacja w Zwierzyńcu Pierwszym - w trakcie opracowania  mapy syt.- wys.  

 

do celów projektowych. 

 

Analizowane  są 2 warianty odprowadzania ścieków: 

 

I wariant: ścieki ze Zwierzyńca Pierwszego odprowadzane do oczyszczalni ścieków  

 

w Opatowie i połączone z kanalizacją w Iwanowicach Małych: 
 



- długość kanalizacji grawitacyjnej w terenie zabudowy ok.3750 mb; 

 

- kanał łączący Zwierzyniec – Iwanowice Małe – ok. 760 mb; 

 

- ogółem ok.4510 mb+ kanały tłoczone 

 

- 3 szt. przepompownie ścieków 
 

II wariant: ścieki ze Zwierzyńca Pierwszego i Zwierzyńca Drugiego  odprowadzane  

 

do oczyszczalni ścieków w Złochowicach 
 

Długość kanalizacji grawitacyjnej w terenie zabudowanym ok. 5250mb; 

 

- kanał łączący Zwierzyniec I –  Zwierzyniec II – ok. 600 mb; 

 

- kanał łączący Zwierzyniec II –  oczyszczalnia ścieków – ok. 500 mb; 

 

- ogółem ok.6350 mb+ kanały tłoczone 

 

- 3 szt. przepompownie ścieków. 

 

 

4. Kanalizacja Iwanowice Małe- ul. Miodowa  w trakcie opracowania  mapy syt.- 

 

 wys. do celów projektowych. 
 

                                              - ul. Krótka opracowany projekt budowlany kanalizacji    

 

5. Kanalizacja  Opatów - ul. Nadrzeczna - w trakcie opracowania  mapy syt.- wys. 

 

 do celów projektowych. 
         
Odbył się przetarg na przebudowę odcinka drogi gminnej ul. Piaskowa na osiedlu w  

 

Opatowie. 

 

Do upływu terminu  składania ofert złożono 5 ofert. 

 

Wybrano  ofertę złożoną przez: Przedsiębiorstwo Robót Drogowych „Wilk Ryszard 

 

 Wilk, ul. Wojska Polskiego 4a, 42- 100 Kłobuck  z ceną brutto 241 816,25 zł.  

 

 

- w dniu 14 .08.2016 roku w miejscowości Opatów odbyły się  Dożynki Gminne 



 

Wójt podziękował sołtysom za udział  w Pierwszym Turnieju Sołectw. 

 

Podziękował za przygotowanie wieńców dożynkowych KGW, oraz za dekorację  

 

miejscowości Opatowa mieszkańcom Opatowa. 

 

 

- w dniu 27-29 sierpnia 2016 roku w Wilkowiecku odbyły się obchody 77 rocznicy 

 

 wybuchu II Wojny Światowej – Upamiętnienie miejsc walki  Wołyńskiej Brygady 

 

 Kawalerii na Przedpolu i Polu Bitwy pod Mokrą. 

 

 

- w dniu 3 września 2016 roku na Górze Opatowskiej  odbyło się  widowisko 

 

 rekonstrukcyjno  – historyczne  wojna  część IV- Wyzwoliciele i Wyzwoleni , i  

 

dotyczyło wydarzeń przełomu lat 1944/1945. 

 

 

- w dniu 10.września 2016 roku w GBP w Opatowie odbyło się Narodowe Czytanie  

 

  „ Quo  vadis”. 

 

 

- zapowiedziana jest zmiana w prawie oświatowym , czeka nas reforma szkolnictwa,  

 

likwidacja gimnazjum .Wystąpi problem z zatrudnieniem. 

 

 Personel może stracić pracę. 

                                                                                                                                             

Likwidacja GZO powołanie CUO. 

 

 

Relacja  Gmina – Stowarzyszenie „ Nasza Szkoła 

 

Decyzja o zwrocie dotacji ( słyszałem że od decyzji będzie odwołanie) , byłoby  

 

dobrze  aby została wydana konkretna opinia z zaleceniem  kolegium odwoławczego. 

 

Pismo o możliwości zakupu pieca  c.o . i wyposażenia w urządzenie oddymiające      

 

 ( wydatki na zakup nie kwalifikują się  z dotacji), potrzeba zgody na zakup  z  



środków własnych,  lub  dokonać weryfikacji  umowy  użyczenia. Tym problemem  

 

trzeba się zająć od początku. 

 

Radny Andrzej Zalski-  powiedział  Stowarzyszenie „ Nasza Szkoła” nie może  

 

inwestować w majątek Gminy.  

  

 

- wykonanie budżetu za  I półrocze  2016 ; 

 

   dochód  49.7% 

 

   wydatki 42.4% 

 

 wykonanie jest 70% zadań, resztę zadań do końca  roku się zrealizuje, raczej nie  

 

będzie  problemu. 

 

- reforma podatku Vat , będzie on centralnie naliczany na poziomie  Gminy . 

 

Ad-5 

 

Wyjaśnienia do projektu budżetu  radni otrzymali na piśmie – w załączeniu do 

protokołu. 
 

Skarbnik Gminy zapoznał z uchwałą w sprawie  zmian w budżecie Gminy na 2016 

 

Radny Jan Ślusarczyk  - dlaczego przydzielono 60 tyś. na  elewacje budynku Straży 

 

 w Zwierzyńcu Pierwszym, chce  aby podzielić te pieniądze przy następnym  

 

posiedzeniu Zarządu Straży. 

 

Radny Stanisław Grzyb -  te pieniądze nie zostały wykorzystane. 

 

Radny Mirosław Grzyb -  Rozchód , skąd wynika podział pieniędzy. 

 

 

Radny Andrzej  Zalski  - do wypowiedzi radnego Ślusarczyka.  

 

Budynek remizy OSP w Zwierzyńcu Pierwszym jest zniszczony, wymaga remontu i 

 

 położenia elewacji. 

 



Budynek OSP  jest wizytówką wsi i trzeba  wyremontować. 

 

Wójt Gminy Opatów  Bogdan Sośniak  - zostawmy te pieniądze do wewnętrznego  

 

dogadania się . Nie może być tak że każdy dostanie równo pieniądze na remont  

 

budynków Straży Pożarnej. 

 

Po wysłuchaniu Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania nad  

 

uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 

 

 

a. Uchwała Nr 98/XXIV/2016 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2016 

rok podjęta została jednogłośnie. 

 

Skarbnik Gminy zapoznał z uchwałą w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla  

 

Powiatu Kłobuckiego 

 

b.  Uchwała Nr 99/XXIV/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Kłobuckiego  podjęta została jednogłośnie. 

 

 

c. Do uchwały Nr 65/XVIII/2015 r. z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie   

 

     Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2015-2022 

 

wprowadza się następujące zmiany: 

 

1.W związku z planowaną realizacją zadania p.n  „Budowa zintegrowanego 

 

 systemu informacji przestrzennej  wspierającego świadczenia e- usług przez 

 

 jednostki samorządu terytorialnego  z obszaru Powiatu Kłobuckiego „  

 

wprowadza się następujące zmiany: 

 

a. zwiększa się limit zobowiązań do kwoty                    10.000.00 zł, 

 

b. zwiększa się łączną kwotę nakładów finansowych      10.000.00 zł. 

 

 

 

       2. Dla przyjętego do realizacji zadania p.n. „ Budowa kanalizacji sanitarnej w 



     

           miejscowości Iwanowice Duże” wprowadza się następujące zmiany: 

 

a. zmniejsza się limit zobowiązań  o  kwotę                    300.000.00 zł, 

 

b. zmniejsza  się limit wydatków i łączne nakłady  finansowe roku 2016 o kwotę 

 

           300.000.00 zł. 

 

        Skarbnik Gminy zapoznał z uchwałą w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

 

         Finansowej Gminy Opatów na lata 2015-2022 

 

 

c. Uchwała Nr 100/XXIV/2016 w sprawie zmian do uchwały  w sprawie  

 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2015-2022  

 

 podjęta została jednogłośnie. 

 

 

       Wójt  Gminy zapoznał z uchwałą w sprawie   przystąpienie Gminy Opatów do  

 

       Stowarzyszenia ds. Rozwoju     Społeczeństwa Informacyjnego Subregionu 

 

       Północnego Województwa Śląskiego 

 

 

d. Uchwała Nr 101/XXIV/2016 w sprawie przystąpienie Gminy Opatów do 

  

             Stowarzyszenia ds. Rozwoju     Społeczeństwa Informacyjnego  

 

Subregionu Północnego Województwa Śląskiego  podjęta została  

 

jednogłośnie. 

 

e. Uchwała Nr 102/XXIV/2016 r.  w sprawie zmiany uchwały   

 

     Nr 96/XXII/2016 z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie wzoru  

 

     deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  

 

     komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości , na których  

 

     zamieszkują mieszkańcy oraz warunków i trybu składania deklaracji  



 

      za pomocą środków komunikacji elektronicznej   podjęta została  

 

      jednogłośnie. 

 

f. Uchwała Nr 103/XXIV/2016 w sprawie  przystąpienie do sporządzenia 

 

 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszarów  

 

       położonych w gminie Opatów podjęta została jednogłośnie. 

 

Radny  Jacek  Heluszka  - zapytał  dlaczego   w uchwale  

 

 Nr104/XXIV/2016,  w sprawie  przystąpienie do sporządzenia miejscowego  

 

planu zagospodarowania przestrzennego obszarów położonych w gminie  

 

Opatów, nie zostały  naniesiono   zmiany  na mapach w planie  miejscowości  

 

 Iwanowice  Duże. 

 

 

W powyższej sprawie odpowiedzi udzieliła  Pani Krystyna  Jędrycha   

 

Inspektor Urzędu Gminy -  wieś Iwanowice Duże posiada urządzony plan  

 

zagospodarowania przestrzennego , przy drodze po obydwu stronach  w  

 

planie nieruchomości przeznaczone są pod  budownictwo  jednorodzinne, 

 

 zagrodowe i inne. 

 

Wszystkie zmiany w planie przeprowadza się na indywidualny wniosek  

 

właściciela nieruchomości.   

 

Po wysłuchaniu Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania  

 

Uchwały Nr 104/XXIV/2016 w sprawie  przystąpienie do sporządzenia  

 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszarów położonych  

 

w gminie Opatów                                                                                                                                                 

 

 



g.  Uchwała Nr 104/XXIV/2016 w sprawie  przystąpienie do sporządzenia 

 

 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszarów  

 

położonych w gminie Opatów 

 

            Uchwała została  podjęta   za było  13 radnych, wstrzymało się  2 radnych 

 

 

         Ad-6 i 7 

 

           Radny Dariusz Zając – poinformował  że w dniu 23 sierpnia 2016 roku,  w  

  

          ZOZ Kłobuck odbyło się posiedzenie Rady, nastąpiły zmiany w szpitalach   

 

          obecni   ordynatorzy  będą teraz Kierownikami Oddziałów. 

 

          Opieka medyczna – po godz.18.00  można  zgłaszać się do Szpitala  w  

 

          Krzepicach po pomoc medyczną , wizyty domowe też będą możliwe. 

 

           

          Radny Andrzej Zalski – zapytał dlaczego w gminie koszt dowozu uczniów do 

 

          gimnazjum w roku szkolnym 2016/2017 wynosi za jeden kilometr 5.74 zł.  

 

          brutto, w  porównaniu Stowarzyszenie Nasza Szkoła w Zwierzyńcu Pierwszym 

 

           płaci  3,67 zł  brutto za taką samą usługę.  

 

            

           Radny  Piotr  Rojszczyk  zapytał radnego Powiatu  czy w sprawie lekarza  w  

 

           Złochowicach możemy uzyskać jakieś konkretne informacje, słyszy się że  

 

           Ośrodek Zdrowia w Złochowicach zostanie zlikwidowany, co w tej sytuacji ? 

 

            

           Radny Powiatu Kiepura Jerzy – lekarz ze Złochowic   zapowiadał  swoje 

 

           odejście już kilka miesięcy temu , jest mi wiadomo  że zostały  

 

          przeprowadzone  rozmowy  z Panem lekarzem deklaruje on  na te chwile   

 

           swoją  pracę przez dwa dni w tygodniu. 



 

           Zadaniem nowego dyrektora  ZOZ  Pani  Maruszczyk  Joanny  jest poprawa  

 

           funkcjonowania  Ośrodka Zdrowia w Złochowicach , wymaga uzupełnienia o  

   

           innego lekarza. 

 

           Czy zostanie zlikwidowany Ośrodek Zdrowia w Złochowicach , na dzień  

 

           dzisiejszy nie mam konkretnych informacji. 

 

           Pan Konieczny Artur – mieszkaniec wsi Iwanowice Duże – powiedział  że  na 

 

           ul. Krzepickiej przy  posesji Pana  Pyraka,  często występują awarie sieci  

 

             wodociągowej, potrzeba jest dokonania odwodnienia  w tym miejscu. 

 

             Potrzeba tam jest  dokonać rekonstrukcji  drogi, poprawienie jej  

 

             nawierzchnie, wybudowania chodnika. 

 

             Wójt Gminy Opatów  Bogdan Sośniak  - wyjaśnił ze nie rozwiążemy dzisiaj 

 

              tych spraw, droga jest w zarządzie Powiatu.  

 

 

              Sołtys wsi Waleńczów Stanisław Olszewski - powiedział   

 

             Powiatowy Lekarz Weterynarii w Kłobucku zlecił nam sołtysom dokonania  

           

             spisu gospodarstw utrzymujących  trzodę  chlewną  w związku z sytuacją   

 

              epidemiologiczną dotyczącą afrykańskiego pomoru świń. Zwrócił uwagę że  

 

              rolnicy u  których  dokonywałem spisu  byli oburzeni, twierdzą  że świnie  

 

              na bieżącą  zgłaszane  są do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji  

 

             Rolnictwa , bo bez prawidłowego zgłoszenia  nikt  rolnikom trzody nie kupi ( 

 

             sołtys nie ma prawa  wejść do obory producenta i sprawdzić ile tych  świń 

 

             tam jest,  prawo takie ma Inspekcja Weterynaryjna,). 

 

 



 

             Ad-8 

 

             Wójt Gminy Opatów  Bogdan Sośniak -  poinformował że został sprzedany  

 

             Żuk OSP Zwierzyniec Pierwszy , nabywcą jest  OSP Zwierzyniec III  za  

 

             Kwotę  4100  złotych. 

       

             - w opracowaniu jest podział działki położonej w Zwierzyńcu Pierwszym   

 

               przy remizie  strażackiej , własność ANR  w Opolu w celu nieodpłatnego  

 

               nabycia na własność gminy   Opatów , z przeznaczeniem na powiększenie 

 

                placu przy remizie OSP . 

 

 

              -  14 września  odbędzie się narada z Kierownikiem Wydziału Geodezji  i  

 

               Kartografii  Starostwa Powiatowego w Kłobucku Panem Maciejem   

 

               Kukiem  i  przedstawicielami RSP Walenczów w sprawie , wyjaśnienia  

 

               tematu  przekazania  działek na rzecz Gminy Opatów  przez RSP  

 

               Waleńczów. 

 

               Przewodniczący Rady Gminy  zapoznał z pismem Starosty Powiatowego w  

 

               Kłobucku, w sprawie wyrażenia opinii do   projektu uchwały Rady Powiatu,  

 

               dotyczy rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu  

 

               Kłobuckiego w 2017 roku. 

 

               Projekt Zarządu Powiatu został udostępniony radnym  Gminy. 

 

               Po zapoznaniu Rada Gminy Opatów  podjęła  jednogłośnie pozytywną  

 

              opinie. 

 

              Przewodniczący Rady Gminy Witold Łacny – zapoznał radnych z dwiema  

 

              opiniami  prawnymi dotyczącymi podstaw do stwierdzenia wygaśnięcia  



 

              mandatu radnego i tak: 

 

            - pierwsza opinia  dotyczy radnego Rady Gminy Opatów Andrzeja Zalskiego . 

 

             Po wysłuchaniu  Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego  głosowania  

 

             nad opinią  -  za było 9 radnych, wstrzymało się  6  radnych;. 

 

          - druga opinia  dotyczy radnego Rady Gminy Opatów  Stanisława Grzyba . 

 

            Po wysłuchaniu  Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego  głosowania  

 

            nad opinią  -  za było 7 radnych,  przeciw było 4 radnych ,wstrzymało się  4  

 

            radnych;. 

 

 

             Ad-9 

 

 

            Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  

 

             zamknął  XXIV sesję Rady Gminy Opatów. 

 

 

             Protokołował 

             Stanisław Kauf 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

 

 

 
 


